
Vragen van de PvdA m.b.t. Smart City open data platform

In mei j.l. heeft u ons met een raadsinformatiebrief op de hoogte gesteld van de laatste 
ontwikkelingen van het Smart City project in Hilversum. Daarin wordt onder andere melding 
gemaakt van het open data platform, waar de verzamelde openbare informatie inzichtelijk 
moet worden gemaakt voor inwoners en anderen. Onder andere wordt er melding gemaakt 
van het sensorregister waar de druktemeters in het centrum en de verkeersmeters aan de 
Snelliuslaan zijn geregistreerd.

In de brief geeft u aan dat het de bedoeling is, in het kader van transparantie en 
inzichtelijkheid, om alle sensoren die in de openbare ruimte hangen in dat register op te 
nemen. Het viel ons toen al op, en nu een aantal maanden verder nog steeds, dat dit niet het 
geval is, ook niet bij sensoren die al wel bij de gemeente bekend zijn. Een voorbeeld daarvan 
zijn de sensoren die de luchtkwaliteit meten die in samenwerking met het RIVM zijn 
geinstalleerd. Onlangs was er op social media een vraag over iets dat sterk lijkt op een sensor 
aan de Kolhornseweg in Hilversum, ook deze staat niet geregistreerd in het open data 
platform.

De PvdA juicht het initiatief van het sensorregister toe en hecht waarde aan transparantie van 
dataverzameling in onze gemeente. Ook de openbare data die door de sensoren wordt 
verzameld moet inzichtelijk gemaakt worden, zowel voor inwoners als voor de gemeente - 
uiteraard onder bepaalde voorwaarden.

Wij hebben daarom de volgende vragen voor u:

1) Wij weten dat de luchtkwaliteitssensoren van het RIVM bij de gemeente bekend zijn - ze 
worden immers getoond op de website ‘meetbaar Hilversum’. Waarom zijn deze sensoren 
(nog) niet in het sensorregister opgenomen?

2) Onlangs zagen wij vragen van inwoners langskomen op social media over iets dat leek op 
een sensor aan een lantaarn aan de Kolhornseweg. Zijn er sensoren bekend bij de 
gemeente, naast die van het RIVM, die momenteel nog niet in het sensorregister staan?

3) Kan de wethouder toezeggen een lijst van alle nu bij de gemeente bekende sensoren in de 
openbare ruimte op te stellen en deze aan de raad te verstrekken?

In een podcast van de Gooi en Eembode en hilversummers.nl van afgelopen april werd 
aandacht besteed aan het smart city project. Hierin vertelt een woordvoerder van de 
gemeente Hilversum dat het openlijk en transparant delen van openbare data ook kan 
zorgen voor een ‘gelijk speelveld’ tussen gemeente en inwoners. Immers, inwoners 
kunnen ook toegang krijgen tot deze informatie, onder andere over luchtkwaliteit, 
misschien wel geluidsniveau, etc. Daarmee kan het gesprek tussen gemeente en inwoners 
(en politiek) op basis van objectieve, onafhankelijke, en gelijk gedeelde informatie 
gevoerd worden. Wij juichen dat van harte toe, maar beseffen ons ook dat ‘een gelijk 
speelveld’ betekent dat de openbare data ook inzichtelijk en begrijpelijk moet zijn voor 
inwoners. Tot nu toe achten wij alleen de website van de druktemeters tot op enig niveau 
inzichtelijk en begrijpelijk voor inwoners, wat overigens gezien de coronacrisis een mooi 
initiatief is geweest.

https://sensorregister.my-city.org/#/pages/sensors
https://samenmeten.rivm.nl/dataportaal/
https://www.gooieneembode.nl/nieuws/algemeen/213011/-podcast-voor-iedereen-wil-je-hetzelfde-speelveld-hebben-
http://hilversummers.nl/


4) Is de wethouder het met ons eens dat het niveau van begrijpelijkheid van de data in het 
open data platform van Hilversum op dit moment nog verre van wenselijk is?

5) Wat zijn de plannen met betrekking tot het verbeteren van de gebruikersvriendelijkheid 
van het platform?

6) Wat is (in het kort) de algemene stand van zaken met betrekking tot de verdere 
doorontwikkeling van het Open Data platform van smart city Hilversum? Ogenschijnlijk is 
het platform al enige maanden in ongewijzigde staat, dus graag horen wij wat er zich 
achter de schermen heeft plaatsgevonden in de tussentijd.

7) Bent u het met ons eens dat het wenselijk is om over een dergelijk (en mogelijk technisch) 
project de raad de ruimte te bieden tot verdieping en beeldvorming? Bijvoorbeeld over de 
beoogde eindstaat van het open data platform, de planning en de ontwikkelingen tot nu 
toe.

Wij beseffen dat dit veel vragen zijn, maar nodigen de wethouder van harte uit om na te 
denken over een mogelijkheid tot een nader verdiepend gesprek over deze zaken met de raad, 
mochten er vragen zijn die niet direct of niet uitvoerig beantwoord kunnen worden.

Met vriendelijke groeten,

Femke van Drooge PvdA Hilversum


